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Írásbeli választ izénylő kérdés

Dr. Kövér László ,
az Országgyűlés elnöke részére
Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

A Házszabály 91 . §-a alapján kérdést kívánok benyújtani dr. Réthelyi Miklós nemzeti
erőforrás miniszterhez

„Lakcím nélküli hajléktalanok? ”

címmel, amelyre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr !

Az egyes miniszterek, valamint a Miniszterelnökséget vezet ő államtitkár feladat- és
hatásköréről szóló 212/2010. (VII . 1 .) Korm. rendelet 67 . h) pontja alapján Ön felel a
hajléktalanokkal kapcsolatos intézkedésekért, ezért kérdésem megválaszolása is az Ö n
feladatkörébe tartozik.

2011 . szeptember 25-én a főváros VIII . kerületében helyi népszavazást tartottak három,
hajléktalan-ellátást érintő kérdésben. A népszavazás az alacsony részvétel miatt érvénytele n
lett. Kocsis Máté józsefvárosi polgármester ennek ellenére sikerként értékelte az eredményt ,
és bejelentette : amint a képviselő-testület megszavazza, azonnal kezdetét veszi az úgynevezet t
LÉLEK program .

A programban a tervek szerint kizárólag azok a hajléktalanok vehetnek részt, akik tudjá k
igazolni, hogy a hajléktalanságukat megel őző öt évben Józsefvárosban állandó lakcímük volt .
A többieket, hiába rendelkeznek kerületi lakcímmel, nem tekintik helyi hajléktalannak. Azt a
hatszáz, józsefvárosi térre vagy utcára bejelentettet sem, akik között szép számmal vanna k
gyerekek. A sajtó kérdésére a polgármester közölte: elképzelhető , hogy vissza is vonják tőlük
lakcímüket . Így az előzetes becslések szerint a több száz hajléktalan közül csupán 60-100
olyanember marad, aki megfelel a józsefvárosi hajléktalan-kritériumoknak .

Tisztelt Miniszter Úr! Az Európai Parlament 2011 . szeptember 14én fogadta el az Európa i
hajléktalan-stratégia mielőbbi kidolgozását sürgető állásfoglalását . Az elfogadott határozat
felszólítja a tagállamokat, hogy 2015-ig számolják fel az utcai hajléktalanságot . Elő irányozza
a hajléktalanok megfizethető lakáshoz való juttatását, és kezdeményezi, hogy ehhez fe l
lehessen használni európai uniós támogatási forrásokat is .

ORSZÁGGYŰLÉSI KEPVISELŐ



A plenáris ülés vitájában Őry Csaba, néppárti, Fidesz által delegált képvisel ő is felszólalt, aki
többek között a következ őket emelte ki : „a hajléktalanság a szegénységnek, a
mélyszegénységnek az egyik legszéls őségesebb formája, és azt gondoljuk, hogy ez a XXI .
században elfogadhatatlan . Összehangolt, együttműködő , integrált megközelítésre van
szükség, mind az egyes tagállamokban, mind pedig a tagállamok közötti együttm űködés
tekintetében” .

Tisztelt Miniszter Úr !

Mi az Ön álláspontja a fővárosi és a józsefvárosi hajléktalanságot tiltó és kriminalizál ó
rendeletekrő l? On szerint ezek alkalmasak a probléma megoldására ?

- On szerint meg lehet tiltani a hajléktalanságot?
Mi az On szakmai álláspontja a józsefvárosi LELEK-programról, és különösen arról ,
hogy abban csak azok vehetnek részt, akik a hajléktalanná válásukat megel őző öt
évben bejelentett józsefvárosi lakcímmel rendelkeztek ?

- Mi a véleménye Kocsis Máté polgármester azon nyilatkozatáról, mely szerint
visszavonják a közterekre bejegyzett hajléktalanoktól lakcímüket ?
Mi ért mond mást a Kormány, és kormánypárti képvisel ők külföldön, mint amit
belföldön tesz ?
Hogy kívánja elérni Magyarország, hogy az EP állásfoglalásával összhangban 2015-r e
megszüntesse az utcai hajléktalanságot?

Várom megtisztel ő válaszát !

Budapest, 2011 . október ,,

,/ Dr . Stiner Pál
r'MSZP
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